
 

 

 

 

 

Motie: Een duurzaam Provinciaal Datacenter. 

Ingediend door Statenfracties ProZeeland en Partij voor de Dieren ten behoeve van de vergadering van de Staten van 

Zeeland, bijeen op vrijdag 25 september. 

Toelichting op de motie: 

Er zijn nu al 3 onderzoeken geweest naar het nut van het Planbureau, totale kosten enkel voor het onderzoek € 120.000,00 

(vanaf 2018). Het advies van Berenschot is in onze ogen een juiste conclusie. Een provinciaal datacenter past bij de 

verschuiving van verantwoordelijkheden van het Rijk naar de provincie. Het CBS kan nu op alle niveaus (rijk, provincie en 

gemeenten) samenwerken op het gebied van datavraagstukken, dit is een efficiënte manier om met overheidsmiddelen om 

te gaan. Gegevens zijn op alle niveaus vergelijkbaar en toe te voegen, ook zijn ze gebaseerd op CBS-data waarbij er altijd 

dezelfde definities aan ten grondslag liggen. 

ProZeeland en Partij voor de Dieren vinden het opmerkelijk dat nadrukkelijk alleen de HZ als partner is gevraagd om de 

samenwerking te inventariseren (organisatorisch en financieel). Hoe gaat de HZ studievraagstukken behandelen, gaan zij 

hun eigen data beoordelen? Het datacenter dient onafhankelijk te zijn. 

Het provinciale datacenter moet naar onze mening worden opgezet in samenwerking met het CBS en de 13 Zeeuwse 

gemeenten en andere regionale andere partijen (HZ, UCR en het bedrijfsleven). Met het CBS als professioneel partner is de 

continuïteit van onderzoek beter geborgd dan met een klein Zeeuws planbureau (Berenschot). 

Er zijn al twee voorbeelden van provincies die het datacenter in eigen hand houden: Limburg en Friesland. De provincie 

Limburg en het CBS werken al ettelijke jaren samen. De kern van de samenwerking is dat het CBS informatie levert aan de 

provincie die reeds via overheidswegen is verzameld en beschikbaar is bij het CBS. De werkwijze is programmatisch 

ingestoken. Dit betekent dat jaarlijks een werkprogramma (inclusief budget) wordt opgesteld. Deze alliantie is ingericht om 

grote volumes informatie ter beschikking te stellen aan de provincie Limburg op een zo efficiënt mogelijke wijze. 

Overwegende dat het onwenselijk is dat: 

 GS alleen met de HZ het traject als hoofdpartner wil vervolgen. 

 GS geen nieuwe organisatie wil creëren. 

 GS geen samenwerkingsovereenkomst met het CBS wil afsluiten als gelijkwaardige partner. 

 GS de regie niet in eigen hand wil houden. 

 Geen financiële gegevens bekend zijn over de te vormen data-alliantie. 

Zijn van oordeel dat: 

 Het onbegrijpelijk is waarom alleen voor de optie met de HZ gekozen wordt en niet voor een organisatie die aan 

alle voorwaarden voldoet die het rijk stelt aan de lokale overheden m.b.t. gegevens die op basis van het CBS altijd 

dezelfde definities ten grondslag hebben. (Berenschot) 

 Het nog niet duidelijk is wat de financiële gevolgen zijn van het herpositioneren van medewerkers PB en het 

nieuwe op te richten alliantie datacenter, doch dat de verwachting is dat dit naast de al gemaakte 

onderzoekskosten in dat verband voor de Provincie een kostbare aangelegenheid zal worden. 

Dragen het College van Gedeputeerde Staten op: 

 In te zetten op een provinciaal onafhankelijk datacenter in samenwerking met het CBS en de 13 Zeeuwse 

Gemeenten en andere regionale derde partijen. 

 

 

En gaan over tot de orde van de dag. 
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